
Årsberetning 2011/2012  
 
Siden sidste årsberetningsmøde i marts 2011 har skolebestyrelsen haft 6 sager til høring.  
 
Høringssager:  
 

1. Høring vedrørende lukkedage i SFO.  
 

2. Høring vedrørende koordineret ferieåbent i SFO.  
 

Det blev besluttet, at der ikke foretages ændringer, og at det fortsat er skolerne, der tilpasser 
åbningstider, holder lukkedage og koordinerer ferieåbning i forhold til lokale behov og afsatte 
ressourcer.  

 
3.  Høring vedrørende ændring af valgbestyrelse til skolebestyrelsesvalg.  

 
4.  Høring vedrørende fælles kommunale testplaner.  

 
5.  Høring vedrørende budget 2012.  

 
Alle skoler skal prioritere 2 timers motion indenfor den nuværende timeramme.  
Der skal gennemføres en analyse af de økonomiske konsekvenser ved at ændre 
ressourcetildelingsmodellen på folkeskolerne.  
Færre midler til bygningsvedligeholdelse.  
Der skal spares 1 % på driftskonti i 2012.  
Frivillig central servicemedarbejder puljeordning. Såfremt man ikke ønsker at deltage, skal der afleveres 
den opnåede besparelse ved centraliseringen.  
Der skal laves en udlicitering af rengøringen.  
Der skal laves udviklingsarbejde på nogle skoler i form af IPad.  
SFO takst hæves med 50 kr. pr. mdr. i 2012 og 100 kr. pr. mdr. i 2013.  
Der skal foretages besparelser på specialundervisningsområdet.  

 
6.  Høring vedrørende Den rummelige folkeskole.  

 
Der er et politisk ønske om at inkludere flere elever i almene tilbud, og der ønskes besparelser på 
specialundervisningsområdet. Skolebestyrelsen har ved sin gennemgang af høringsmaterialet hæftet sig 
ved flere bekymrende punkter. Forkerte beregninger og mindre gennemarbejdet materiale ligger til 
grund for oplægget. Gørlev skoles A-klasser forslås nedlagt, da disse skal finansiere visse punkter i 
inkluderingen. Det er dog lykkedes forældre i efteråret 2011 at gøre opmærksom på, at konsekvenserne 
ved at fjerne et tilbud af denne art i en inkludering vil være katastrofalt, og A-klasserne er derfor fortsat 
en del af Gørlev skoles tilbud.  
Gørlev skole støtter tanken om at inkludere flere elever i almene tilbud under forudsætning af, at 
rammerne er i orden for projektet, dog altid med udgangspunkt i barnets tarv.  

 
 
Omstruktureringer i fagfordelingen m.m.  
 
Skolens viceskoleinspektør, Ole Kjær, er opsagt fra sin stilling ved udgangen af 2012. Skolebestyrelsen takker for 
et godt samarbejde og ønsker Ole held og lykke fremover. I forbindelse med Oles sygemelding, er der foretaget 



omrokeringer af arbejdsopgaver. Det har endnu engang været et arbejdskrævende år for skolens ledelse samt 
de personaler, der har været involveret i omrokeringerne.  
 
Med baggrund i Oles fratrædelse er der pr 1/3 ansat en ny viceskoleinspektør. Skolebestyrelsen byder Heidi 
Schønberg velkommen med ønske om et fremtidigt godt samarbejde.  
 
Skolebestyrelsen byder også Christian Elgaard velkommen som ny lærer.  
 
 
Principper.  
 
Skolebestyrelsen har revideret følgende principper:  
 
Princip 15. Holddannelse.  
 
Princip 16. Specialundervisning.  
 
Princip 30. Køleskab.  
 
Princip 17. Økonomi til skolerejser.  
 
Derudover har skolebestyrelsen lavet et nyt princip vedrørende elevindsamlinger/klassekasse.  
 
 
Beslutningssager.  
 
Værdiregelsæt.  
 
Mål og indholdsbeskrivelse i SFO.  
 
Moppeplan.  
 
Plan til understøttelse af skolebestyrelsens arbejde på forældremøder.  
 
 
Indsatsområder.  
 
Udover de skolepolitiske mål har skolebestyrelsen fokus på:  
 
Elevfravær.  
 
Sund skole.  
 
Rummelighed/Inkludering.  
 
 
 
 
 
 



Renovering.  
 
Der er blevet renoveret lærerkøkken og udskiftet gulv i biblioteket, hvilket var hårdt tiltrængt. Derudover er der 
blevet malet på flere gange. Skolebestyrelsen håber på, at der i det kommende år vil være mulighed for 
renovering af skolekøkken.  
 
 
Indkøb.  
 
Indkøb af stole og rullegardiner.  
 
Indkøb af projektorer.  
 
Opsætning af whiteboards.  
 
Energibesparende lamper.  
 
Vandbesparende vandhaner.  
 
Opsætning af multibane.  
 
Opsætning af basketballnet.  
 
Indkøb af udstyr til beachvolleybane.  
 
 
SFO.  
 
SFO lever op til de skolepolitiske mål og fungerer som Ude-SFO med arbejdende værksteder. Der har i det 
forgangne år været fokus på rollespil. Der er en legeplads, der er under stadig udvikling. Der er i 2o11 
udarbejdet mål og indholdsbeskrivelse for SFO.  
 
 
Elevråd.  
 
Elevrådet har i 2011/2012 arbejdet med trivsel og mere aktivitet i undervisningen. Elevrådet arbejder på 
nuværende tidspunkt med et forslag om rollebytning. Elever underviser lærere. Skolebestyrelsen ser frem til at 
høre mere om dette.  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Gørlev skole har fokus på de skolepolitiske mål. Der bliver arbejdet med motion/bevægelse i både SFO og 
skoleregi. Der er fokus på læsning i indskolingen og læseforståelse på mellemtrinet og overbygningen. Der er 
holddannelse i overbygningen, og der er stadig A-klasser til at varetage børn med særlige behov. Lærere og 
pædagoger er i en stadig faglig udvikling og arbejder med LP metoden, klasseledelse, vidensdeling, vejledning 
m.m.  
 
Det kommende år vil bære præg af arbejdet omkring den rummelige folkeskole/inkludering, som til stadighed 
skal betragtes som en løbende og spændende proces, som vi alle er en del af.  
 
 
Lotte Ingemann Jørgensen  
Skolebestyrelsesformand  
  

 

 


